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ostavba dálnice D8 je tématem číslo
jedna letošního roku, ačkoli si z něj

čas ukrojil teprve necelé dva měsíce. Pro
zastupitele Ústeckého kraje se ale už při-
pravují hned dvě petice, které se dálnice
týkají a obě stojí ostře proti sobě svými
stanovisky k zahájení stavby posledního
úseku dálnice mezi Lovosicemi a Řehlovi-
cemi. Jedná se o ten úsek trasy, který pro-
tíná České středohoří.   

Jako první byla obyvatelům celé země
nabídnuta petiční výzva Klubu za udržitel-
nou dopravu Děti Země. Ta vyzvala ke
změně stávající a už schválené trasy dálnice
a požaduje svedení nejproblematičtějšího
úseku dálnice do 3,35 km dlouhého tunelu
Kubačka. Proti ní vznikla jiná petice, v níž se
starostové obcí ležících na u silnice E55
v Českém středohoří jasně staví za dostav-
bu dálnice a říkají NE jejímu dalšímu zdržo-
vání i výstavbě tunelu Kubačka. Zatímco
v petiční výzvě Dětí Země autoři uvádějí, že
tunel Kubačka je jediným skutečně ekolo-
gickým řešením dostavby i za cenu prodra-
žení stavby o nejméně 2 miliardy korun
a oddálení data dokončení dálnice za hori-
zont roku 2010, konkurenční výzva obcí při-
náší opačné argumenty. Obce v petiční
výzvě „NE dalším průtahům stavby dálnice
D8, NE výstavbě tunelu Kubačka“ píší, že
dlouhý tunel, jehož výstavbu ekologické
organizace podporují, přináší obcím sužova-
ným neúměrně narůstající intenzitou ka-
mionové dopravy na silnici E55 smutnou
jistotu života v sousedství nepřetržitého
proudu kamionů překonávajících České
středohoří po silnici, těsně sousedící s do-
my, v nichž žijí rodiny s dětmi. Starostové
dále konstatují, že prosazování varianty
tunelu Kubačka přinese oddálení dokončení
dostavby dálnice D8 a její neúměrné pro-
dražení. 

Blíže k postoji starostů má hejtman Ústec-
kého kraje Jiří Šulc, který se k petiční výzvě
starostů vyjádřil na únorovém sněmu Seve-
ročeského sdružení obcí:  „Obce mají neza-
datelné právo rozhodnout o tom, kudy a za
jakých podmínek jejich katastrem povede
silnice nebo dálnice – o tom za ně nemo-
hou rozhodovat žádné organizace. Pokud
souhlasí se stávající variantou dostavby dál-

nice D8, nikdo jim nemůže upřít jejich další
právo oslovit občany například formou peti-
ce,“ uvedl. 

Varianta tohoto sporného úseku dálnice
počítá s dvěma kratšími tunely u Prackovic
a Radejčína a silničním mostem. Pro tuto
variantu, na níž už bylo vydáno územní roz-
hodnutí a čeká na stavební povolení, už jsou
u Evropské investiční banky alokovány do
roku 2009 finanční prostředky a zjišťování
tohoto finančního ústavu mimo jiné uvádí,
že už provedené změny v projektech v záj-
mu ochrany přírody dostaly výstavbu dálni-
ce D8 na samou hranici financovatelnosti.„
Z toho bohužel vyplývá, že varianta s tune-
lem Kubačka, dražší ne o dvě, ale o 3,5 mili-
ardy korun, už je co do nákladovosti za
touto hranicí a nesplňuje podmínky pro
financování z evropských zdrojů,“ vysvětluje
hejtman a dodal, že Rada Ústeckého kraje
po svém posledním jednání doporučí zastu-
pitelstvu podporu varianty dostavby dálnice
v dosud platné variantě.   

Ekologická sdružení ale ve své výzvě, pod
níž zřetelně převládají podpisy občanů neži-
jících v našem regionu tvrdí, že význam
tunelu Kubačka tkví zejména v zachování
krajinného rázu unikátních lokalit Českého
středohoří. Starostové ale oponují, podle

nich  právě tento tunel přírodě nepomůže.
„Odvádění zplodin z takto dlouhého tunelu
bude velmi energeticky náročné a ze zkuše-
ností s podobnými stavbami v zahraničí
vyplývá, že budou vyváděny jakýmisi komí-
ny zasazenými do krajiny – na délku tunelu
zde vzniknou nejméně tři velmi výkonná
místa lokálního znečištění. Navíc k těmto
místům musí být zbudovány komunikace

a ve výsledku tu máme velmi razantní zása-
hy do krajiny v území podléhajícím nejpřís-
nějším pravidlům ochrany přírody,“ vysvětlil
starosta obce Velemín Jiří Skalický. Starostka
Dubí u Teplic Ilona Smítková (zastoupená
v petičním výboru) má také důležitý argu-
ment hovořící pro co nejrychlejší dostavbu
dálnice. „Nákladní doprava projíždějící naši-
mi obcemi je oproti loňskému roku dvojná-
sobná a už před rokem se jednalo o alar-
mující údaje. V lednu roku 2004 projelo
naším městem 29 tisíc automobilů, v letoš-
ním roce jsme jich napočítali přes 48 tisíc.
Nikdo z nás nemůže čekat na dostavbu dál-
nice dalších deset let.“ 

Zastupitelstvo Ústeckého kraje by mohlo
o případné změně varianty dostavby dálnice
D8 jednat počátkem měsíce března. Usne-
sení nejvyššího orgánu samosprávy v území
je připraveno respektovat jak Ministerstvo
dopravy ČR, tak i Ředitelství silnic a dálnic
ČR, a.s. „Bude to rozhodnutí krajské samo-
správy, které určí, jak dál s touto stavbou,
Rozhodnutí vyjde z pečlivého zvážení argu-
mentů pro změnu trasy dálnice i pro pone-
chání stávající varianty. Došlo k mnoha po-
chybením, z nichž to nejzákladnější je, že
dálnice neměla vůbec Českým středohořím
procházet. Před námi tak nyní díky socialis-
tickým plánovačům leží dvě špatné varian-
ty,“ shrnul problematiku úplné dostavby dál-
nice D8 Jiří Šulc. 
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Krajskému zastupitelstvu směřují
dvě petice za dostavbu dálnice D8 
D

ejméně lidí s vysokoškolským diplo-
mem ze všech regionů v České re-

publice jich žije v kraji Ústeckém. Jejich
počet se pohybuje přibližně kolem pěti
procent. Vzdělaná populace je ale dnes klí-
čem k celkové prosperitě a bez ní není
další úspěšný rozvoj regionu myslitelný.
Kraj pečuje o vlastní síť středních škol, po-
dařilo se přivést do regionu nové vysoké
školy a spolupracujeme s těmi stávajícími
na jejich dalším rozvoji. Dalším logickým
krokem pak bylo v loňském roce zavedení
Stipendijního programu Ústeckého kraje. 

Stipendia jsou v rozvinutých demokratic-
kých zemích součástí vzdělávacího systé-
mu a významně se podílejí na zlepšení
dosažitelnosti vzdělání pro všechny vrstvy
obyvatel. Význam stipendií v našem regio-
nu vidím ve dvou základních rovinách. Tou
první a hlavní je bezesporu snaha kraje
udržet mladé lidi po skončení studia v kra-
ji. Vysokoškoláci, kteří budou pobírat sti-
pendia, se zaváží zůstat a pracovat na
severu Čech po dobu, která odpovídá
délce studia. Slibujeme si od toho, že lidé,
kteří dnes studují na vysokých školách
například v Praze, se po jejich dokončení
vrátí. Potřebujeme je a to je bezesporu

jeden z hlavních důvodů, proč kraj studen-
ty finančně podporuje. Není však rozhodně
jediný. Neméně významná je podle mne
skutečnost, že stipendia pomohou té sku-
pině mladých talentovaných lidí, kteří mají
problém s financováním svého studia. 

To, že prostřednictvím krajského stipen-
dijního programu můžeme přímo podpo-
řit talentované a úspěšné studenty, tedy
adresnost a konkrétnost stipendijního
systému, to považuji za jednu z jeho nej-
větších výhod. Pravidla jsou nastavená tak,
že rozhodující je především prospěch ža-
datele a myslím, že takové řešení je vůči
žadatelům spravedlivé. Ústecký kraj se
v loňském roce rozhodl rozdělit v rámci sti-
pendijního programu celkem 1,8 milionů
korun. Žádostí studentů se sešlo o něco
méně, než jsme očekávali a tato částka
nebude vyčerpána úplně. Hlavním důvo-
dem bylo patrně to, že čas, který měli
první zájemci o krajské stipendium na
podání žádosti a doložení všech požado-
vaných skutečností, byl na sklonku loňské-
ho roku poměrně krátký. Svou roli možná
sehrálo i to, že program byl nový a sti-
pendia na úrovni kraje nejsou v naší zemi
zdaleka běžnou věcí. Proto krajská rada

dala letos v lednu šanci doplnit své žádos-
ti těm žadatelům, jejichž žádost nebyla
úplná a byla vyřazena z formálních důvo-
dů. Počet stipendistů se tak navýšil na
konečných jednašedesát. V současné do-
bě s nimi podepisuje úřad smlouvy, na zá-
kladě kterých získají od kraje 20 000 ko-
run na letošní akademický rok. Jsou to his-
toricky první krajští stipendisté a rozhodně
nebudou poslední.

Zavedení krajských stipendií považuji
rozhodně za krok správným směrem
a i letos budeme v zařazování no-
vých žadatelů do programu po-
kračovat. Věřím, že investice do
schopných a talentovaných
studentů se našemu kraji vy-
platí a jedná se o účelně vy-
naložené peníze. Obecně
je ale nyní na tahu stát
– ten by měl pře-
hodnotit, zda bude
bohatě podporovat
ty, kdo se ne-
chtějí vzdě-
lávat, nepra-
cují a pobírají
sociální dávky, ne-

bo podpoří mla-
dé lidi a jejich
vzdělání. 

Radek Vonka
náměstek

a zástupce
hejtmana

Ústeckého
kraje

N

Dálnice D8 v horizontu několika příštích let nevyhnutelně protne České středo-
hoří a obyvatelé Ústeckého kraje přihlížejí střetu dvou variant budoucí podoby
této transevropské silniční tepny. Zanoří se dálnice na 3,35 kilometrů do podze-
mí tunelem Kubačka, jak si přejí některá ekologická občanská sdružení? Nebo
budou zahájeny stavební práce na variantě s dvěma tunely a silničním mostem,
která je už schválena a má velmi přesvědčivou podporu starostů z našeho kraje? 

Vaše názory nás zajímají, proto nám je napište! Chceme vědět, co si myslí ti, kte-
rých se dostavba D8 přímo dotýká. 

E-mail: zatecka.r@kr-ustecky.cz • Adresa: Krajský úřad Ústeckého kraje, odd. infor-
mací a vnějších vztahů, Velká Hradební 48, 400 02 Ústí nad Labem. 

Podepisovat petici „NE dalším průtahům stavby dálnice D8, NE výstavbě tunelu
Kubačka“ je možné v kanceláři Severočeského sdružení obcí (budova krajského
úřadu v Ústí nad Labem) a na obecních úřadech obcí s rozšířenou působností – Bíli-
na, Děčín, Chomutov, Kadaň, Litoměřice, Litvínov, Louny, Lovosice, Most, Podbořa-
ny, Roudnice nad Labem, Rumburk, Teplice, Ústí nad Labem, Varnsdorf a Žatec.

Investice do talentovaných studentů se vyplatí
Zamyšlení Radka Vonky

Co si myslíte vy?

O variantě dostavby dálnice D8 Českým středohořím bude Zastupitelstvo Ústeckého kraje
jednat na veřejné schůzi 9. března.
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ilnice v našem regionu jsou v posled-
ních letech doslova ničeny nadměr-

nou a mnohdy i přetíženou kamionovou
dopravou, zejména na trasách směřují-
cích k hraničním přechodům do Spolkové
republiky Německo a v koridorech pro
převoz kameniva, uhlí a dalších sypkých
materiálů. Po vstupu České republiky do
Evropské unie a po zavedení elektronické-
ho mýtného v SRN od 1. ledna 2005 se
tento stav ještě zhoršil a intenzita těžké
kamionové dopravy na silnicích v Ústec-
kém kraji dále neúměrně narostla. Opa-
kované kontroly, zajišťované ve spoluprá-
ci s Centrem dopravních služeb a Policií
České republiky v loňském roce ukázaly,
že téměř každé desáté kontrolované
vozidlo jedoucí Ústeckým krajem je přetí-
žené.

Zejména proto Krajský úřad Ústeckého
kraje projednává s Policií ČR, Celní správou
ČR a Centrem dopravních služeb společný
postup při vážení kamionů. Rozhodli o tom
členové Rady Ústeckého kraje, kteří zvažo-
vali možnost nákupu dalších mobilních sil-
ničních vah; dosud Ústecký kraj zakoupil
jedno takové zařízení. Vedení kraje se ale
zatím přiklonilo k variantě, která prozatím
šetří finanční prostředky z krajského účtu.
„Všechny instituce, s nimiž jednáme, dispo-
nují, stejně jako my, vlastními silničními
vahami, proto bychom rádi docílili koordino-
vaného efektu, kdy by v rámci opakovaných
kontrolních akcí byli všichni na silnicích v je-
den den,“ uvedl po jednání krajské rady
hejtman Jiří Šulc. Jednání dosud nejsou
uzavřena a i proto se prozatím nákup dal-
ších silničních vah odkládá. Jaký názor k této
problematice mají členové krajského zastu-
pitelstva? 

Milan Franc,
člen Rady
Ústeckého
kraje
(ODS) 

„Původně jsme měli rozhodovat o tom, že
Správa a údržba silnic Ústeckého kraje
zakoupí dvě silniční váhy pro vážení náklad-
ních souprav. Nicméně ve chvíli, kdy víme,
že různé složky na území kraje mají k dis-
pozici celkem pět těchto zařízení, se jako
rozumnější jeví jejich plné využití v rámci

koordinovaných akcí. Už dokonce existuje
plán na tyto společné kontroly – musíme
totiž respektovat personální možnosti Poli-
cie České republiky, která se k našemu návr-
hu staví velmi vstřícně. Prozatím jsme tedy
případný nákup silničních vah odložili, nabí-
zené řešení vychází daleko ekonomičtěji.
Současně probíhá ve spolupráci s Ředitel-
stvím silnic a dálnic ČR výběr vhodných
míst, tuto váhu například nemůžeme posta-
vit na stoupající komunikaci. Tímto rozhod-
nutím mimochodem Ústecký kraj, a já před-
pokládám, že následně i Správa a údržba sil-
nic, ušetřily bezmála jeden milion korun a já
doufám že tyto prostředky posílí kapitolu
z níž bereme na opravy našich komunikací.
Co se týče zahájení společných kontrolních
akcí s několika silničními vahami nasazený-
mi v jednom dni, myslím, že první proběh-
ne v měsíci březnu a opakovat by se měly
každých čtrnáct dnů. “ 

Pavel
Kouda,
člen Rady
Ústeckého
kraje
(ČSSD)

Předně musím říct, že otázku kontroly pře-
tížených kamionů považuji za velmi důleži-
tou. Denně  dojíždím z Mostu do Ústí nad
Labem a denně také vidím, jak přetížené
jsou silnice v našem kraji. Ročně do jejich
opravy z krajského rozpočtu investujeme
desítky milionů korun a pokud nedokážeme
zabránit tomu, aby je devastovaly přetížené
kamiony, jsou to v podstatě vyhozené pení-
ze. Je nepochybné, že nákup silniční váhy
v loňském roce byl  krok správným směrem.
Jestliže se v současné době rozhodujeme,
zda nakoupit další podobná zařízení, musí-
me vzít v úvahu fakt, že jedna silniční váha
problém nevyřeší, řidiči přetížených vozů jí
mohou objet jinou trasou a celá akce se míjí
účinkem. Silničních vah musí být použito víc
a jejich nasazení musí být koordinováno.
Kraj však jen těžko může být tím, kdo bude
zajišťovat nákup a provoz čtyř nebo pěti sil-
ničních vah. Nejde jen o samotnou investici
do jejich nákupu ale i o zajištění potřebné
obsluhy během kontrolních akcí. Úředníci
krajského úřadu nemohou provádět kontrol-
ní akce sami, mohou sice auta vážit, ale
zastavení vozidel a případné uložení pokut
je v kompetenci policie. Dal bych proto před

okamžitým nákupem další váhy přednost
koordinaci kontrolní akce kraje, policie
a celníků. Pokud se ukáže, že i taková spo-
lupráce je při kontrolách kapacitně nedosta-
tečná, kraj by měl pochopitelně další váhu
nebo i váhy koupit. 

Karel
Hynouš,
zastupitel
Ústeckého
kraje
(KSČM): 

„Již v minulém volebním období jsme
prosazovali nákup nejméně dvou souprav
sloužících k vážení silničních nákladních
souprav v našem kraji. Komunikace jsou
ničeny kamiony, které jezdí zpravidla přetí-
žené a řidiče není jak postihnout. Na po-
sledním jednání komise dopravy, už v tom-
to volebním období,  jsem byl ale informo-
ván, že tyto soupravy v kraji jsou, disponují
jimi další organizace, s nimiž bylo zahájeno
jednání o společném postupu při kontrol-
ních akcích. V tuto chvíli se proto nakupová-
ní dalších silničních vah jeví jako zbytečné
utrácení peněz z krajského rozpočtu. Mys-
lím, že do doby uzavření této řekněme
koordinační dohody, by se měly akce zamě-
řit na hraniční přechody, snad by tam mohly
být i nastálo, ale potřebujeme i mobilní
váhy, a ty by měly být v kraji nejméně dvě.
Řidiči se totiž umí obvolat a dát si navzájem
vědět, v kterých místech kontrolní akce pro-
bíhá a my bychom na to měli umět reago-
vat. Také jsme byli častokrát svědky toho, jak
řidiči kamionových souprav měřící stanoviš-
tě objíždějí po místních silnicích, kam by
podle mého názoru neměli vůbec zajíždět.
V této souvislosti bych v kraji uvítal rozmís-
tění zákazových dopravních značek s upřes-
něním nosnosti vozidel a intenzivní policej-
ní kontroly. Jiná situace by ale nastala,
pokud by se kontrolní akce v našem kraji
zkoordinovat nepodařilo. K mému velkému
zděšení byla v loňském roce zastavena pře-
prava kamionů do SRN po železnici systé-
mem RO-LA, předpokládaný nárůst dopra-
vy, pro obce na hlavních silničních tazích
naprosto neúměrný je tady a to by nastala
situace, kdy by kraj musel silniční váhy
nakoupit rychle. A nezůstat jen u toho, také
by měla začít jednání o obnovení přepravy
RO-LA, alespoň v době zimních dopravních
kalamit.“
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Můj názor

☛ Začal pracovat nový odbor evropských
projektů. Jeho úkolem je sledovat a zajiš-
ťovat všechny dostupné evropské finanční
zdroje, které jsou využitelné pro Ústecký
kraj, vyhledávat a informovat potenciální
příjemce, ověřovat stav alokací ve vztahu
k plánovanému rozpočtu kraje, monitoro-
vat proces realizace projektů a vyhodnoco-
vat je až po konečné vyúčtování.
☛ Krajští radní se seznámili s vyhodnocením
otevřeného výběrového řízení na nákup
sanitních vozidel rychlé lékařské pomoci. Na
základě tohoto řízení nakoupí kraj 10 plně
vybavených sanitních vozů za celkem 14,17
milionů korun. Vozy budou dodány do
5 měsíců od podpisu kupní smlouvy.
☛ V  průběhu  roku  2004  bylo Krajským
úřadem Ústeckého kraje zaevidováno  cel-
kem  441  stížností,  z  toho 39 anonym-
ních. Sám krajský úřad se zabýval 304 stíž-
nostmi, nejčastěji si občané stěžovali na
činnost místních samospráv, sociálního za-
bezpečení nebo v souvislosti s územním
plánování a stavebním řádem.
☛ Rada kraje se zabývala situací Středního
odborného učiliště lesnického Fláje, které
se dostane k 1. září 2007 vzhledem k níz-
kému počtu žáků do rozporu s vyhláškou
Ministerstva školství, mládeže a tělovýcho-

vy. Rada proto doporučila zastupitelstvu
rozhodnout o zrušení tohoto učiliště ke dni
1. září 2005 za podmínky, že bude reali-
zován projekt převzetí a následného za-
chování oborů vzdělání rušeného učiliště
společností Střední školy EDUCHEM a.s.
Meziboří. Rada v této souvislosti uložila
radnímu Pavlu Koudovi projednat s před-
staviteli společnosti Střední školy EDU-
CHEM a.s. převzetí oborů vzdělání, žáků,
zaměstnanců a vhodného majetku a tím
zabezpečit pokračování výuky v oborech
dosud nabízených rušeným učilištěm.
☛ Krajská rada projednala na své posled-
ní schůzi možné způsoby spolufinancová-
ní druhé etapy přípravy průmyslové zóny
Triangle. Radní doporučili zastupitelstvu
schválit předběžný způsob spolufinanco-
vání II. etapy přípravy zóny tak, že kraj ze
svého rozpočtu v letech 2006 a 2007
vyčlení ročně minimálně 50 milionů
korun k pokrytí části nákladové mezery
vzniklé po uplatnění dotací z programu
Ministerstva průmyslu a obchodu na pod-
poru průmyslových zón. Druhá etapa pří-
pravy průmyslové zóny Triangle představu-
je po technické stránce vybudování do-
pravní infrastruktury a nezbytných inženýr-
ských sítí. 

Z jednání rady a zastupitelstva

ýdaje letošního krajského rozpočtu na
údržbu a investiční akce na silnicích II.

a III. tříd dosahují historicky nejvyšších čás-
tek. Jen pro zahájení oprav, jakmile to do-
volí povětrnostní podmínky, je v rámci roz-
počtu odboru dopravy a silničního hospo-
dářství vyčleněno 38 milionů korun, ov-
šem k této částce je nutno připočíst dalších
30 milionů korun z běžných výdajů Správy
a údržby silnic Ústeckého kraje. „Tyto opra-
vy ale budou doplněny v průběhu roku
dalšími akcemi, sestavíme další plány,
hned jak budeme vědět, kolik peněz nás
stála letošní zimní údržba,“ vysvětlil člen
Rady Ústeckého kraje odpovědný za do-
pravu Milan Franc. 

Ústecký kraj v letošním roce zahájí řadu
investičních akcí, na něž je v rozpočtu pa-
matováno 142,8 milionu korun. Kromě
akcí zahájených v předchozích letech bu-
de kraj pokračovat v investicích v rámci

rekonstrukce silnice II/226 Podbořany –
Lubenec, kde je plánováno prostavění
22,6 milionů korun, před zahájením jsou
ale i náročnější stavby, například více než
70 milionů korun je v rozpočtu kraje vyčle-
něno na akci „Přivaděč k průmyslové zóně
Prosmyky I. část a II. část“. Jedná se o in-
vestici, obsahující i budoucí výstavbu
nového mostu v Litoměřicích a jeho napo-
jení na silnici I/15 na levém břehu Labe.
„Řada našich letošních investic do silnic je
cílena do oblasti průmyslové zóny
TRIANGLE. Očekávanou investicí je ale
také na severu Děčínska příprava na úpra-
vu čtyř křižovatek na silnici II/263 v průta-
hu Rumburkem. V letošním roce máme
připraveny peníze na zpracování doku-
mentace ke stavebnímu povolení, zadání
stavby a zajištění stavebního povolení,“
přiblížil investiční záměry na krajských sil-
nicích Milan Franc. 

Informační servis

Do kompetence radního Ústeckého kraje Antonína Terbera patří oblast životního pro-
středí a zemědělství. I když tuto problematiku důvěrně zná, občas se najdou věci, které
jsou pro něj takříkajíc novinkou. Bylo tomu tak v Židovicích nad Labem, kde se zúčast-
nil slavnostního zahájení provozu prvních pštrosích jatek v České republice. Při této pří-
ležitosti si také prohlédl chov pštrosů a zajímal se o jeho specifika. „Ústecký kraj přispěl
na vybudování jatek dotací ve výši 1,5 milionu korun. Tento projekt je podle mě důka-
zem, že zemědělci dokáží přijít s něčím novým a mají snahu prosadit se v zahraničí,“
řekl Antonín Terber.

Přetížený kamion patří na váhu 

stecký kraj inicioval vznik strategické
komise, která má přispět k uklidnění

situace v mostecké nemocnici. Rozhodnu-
tí o ustavení tohoto týmu vyplynulo z jed-
nání zástupců Ústeckého kraje s vedením
nemocnice a zástupci zdravotníků. 

Kraj převzal zadluženou mosteckou ne-
mocnici v roce 2001 od zaniklého okresní-
ho úřadu a od té doby se intenzivně snaží
její ekonomickou situaci stabilizovat. Přes
veškeré úsilí ale nemocnice produkuje mě-
síčně ztrátu v rozmezí 3 – 4 miliony korun.
V současné době dluží více než 125 milio-
nů korun. „Nemocnice doplácí na nastavený
systém hrazení poskytované lékařské péče,
je velmi obtížné snížit náklady tak, aby se to
na kvalitě poskytované péče neodrazilo.
Nemocnice přitom poskytuje více péče, než
za kolik dostává zaplaceno, a takový systém
je dlouhodobě neudržitelný,“ řekl náměstek
hejtmana Petr Fiala.   

Trvalé zadlužení donutilo vedení nemoc-
nice ke slučování některých stanic v rámci
oddělení, změny se dotkly například lůžko-
vého oddělení dětské psychiatrie, gyneko-
logie, interny nebo chirurgie. Odborové
sdružení Nemocnice Most však koncem
roku vystoupilo s tím že, nesouhlasí s kro-
ky, které vedení nemocnice podniká a žá-
dalo vedení kraje, aby zvážilo jiné možnos-
ti jak zastavit negativní finanční bilanci
nemocnice. „Ústecký kraj vstoupil do jed-
nání, aby pomohl situaci v nemocnici sta-
bilizoval a obnovil komunikaci mezi vede-
ním a odbory. Na základě dohody mezi
zúčastněnými byl počátkem února sesta-
ven strategický tým, který je poradním
orgánem ředitele. V kompetenci týmu jsou
návrhy věcných řešení problému v mostec-

ké nemocnici, včetně odpovědnosti za
zpracování vize jejího dalšího rozvoje,“
uvedl Petr Fiala. Ve strategické komisi jsou
zástupci vedení nemocnice, primáři a hlav-
ní sestra. „Činnost týmu již přinesla zlepše-
ní komunikace uvnitř nemocnice, problé-
my se řeší takříkajíc uvnitř. Naším cílem je

taková restrukturalizace nemocnice, která
zabrání dalšímu prohlubování ekonomic-
kých problémů a neomezí péči poskytova-
nou pacientům. Myslím, že pro naplnění
těchto záměrů bylo ustavení strategického
týmu krokem správným směrem,“ pozna-
menal Petr Fiala. 

Ú
Problémy Nemocnice Most pomůže řešit strategický tým

Ústecký kraj na jednání s vedením mostecké nemocnice a odboráři zastupovali náměs-
tek hejtmana Petr Fiala (stojící), radní Vladimír Záhorský (vlevo) a zastupitelka Hana
Lukáčová (zcela vlevo)  

aké letos mohou obce získat od
Ústeckého kraje finanční prostředky na

modernizaci, rekonstrukci nebo opravy
svého majetku. Z krajského rozpočtu bylo
na reprodukci nemovitého majetku obcí
letos vyčleněno 40 milionů korun, což je
o deset milionů více než v loňském roce. 

Loni totiž kraj takto rozděloval přibližně 30
milionů korun, od obcí obdržel celkem 158
žádostí o dotaci na reprodukci majetku,
uspokojeno bylo 63 z nich. Kraj podpořil
především žádosti o dotace na opravu
majetku v havarijním stavu, majetku slouží-
cího dětem a mládeži nebo projekty zamě-
řené na zlepšování vzhledu obcí. Poskytl
například 2 miliony korun na rekonstrukci
Centra bakalářského studia v Litvínově, při-
bližně po 1,1 milionu korun dostaly obce
Dolní Poustevna, Vejprty a Velký Šenov na

opravy budov základních škol. Obci Rtyně
nad Bílinou přispěl kraj částkou bezmála
700 tisíc korun na rekonstrukci kamenného
mostku, půl milionu dostali na opravu stře-
chy obecního domu v Polepech. Celkově
kraj při posuzování žádostí preferoval
menší obce, které mají omezené možnosti
provádět opravy z vlastních prostředků.

Letos mohou obce žádosti o dotace na
obnovu svého majetku předkládat do 21.
března. Žádosti jsou shromažďovány inves-
tičním odborem krajského úřadu, který je
posoudí i z hlediska kompletnosti. Podle
zástupců Ústeckého kraje by měli předsta-
vitelé obcí věnovat přípravě žádostí patřič-
nou pozornost a v případě nejasností se
obrátit na krajský úřad. Předejdou tak vyřa-
zení své žádosti formálním chybám nebo
nekompletním podkladům.

Kraj letos pomůže obcím s obnovou majetku vydatněji

T

V
Kraj do svých silnic bude investovat
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edním z mnoha finančních programů
vypisovaných krajem, které mohou

obce využít pro získání finančních pro-
středků, je Fond vodního hospodářství.
Byl zřízen v loňském roce poté, kdy bylo
krajům novelou zákona o vodách přizná-
no 50 % poplatků za odběr podzemních
vod. Člen Rady Ústeckého kraje Antonín
Terber, do jehož kompetencí spadá
zemědělství a životní prostředí, prozradil,
že z tohoto fondu už bylo na různé pro-
jekty v kraji rozděleno přes 30 milionů
korun. 

Kolik finančních prostředků chce Ústecký
kraj mezi žadatele rozdělit v tomto roce? 

Pro tento rok je připraveno 55 milionů
korun, ovšem o přidělení prvních 11,59
milionu už rozhodovalo první letošní krajské
zastupitelstvo. Celková částka ve fondu je
daleko vyšší než v loňském roce, a to díky
novému rozpočtovému určení daní, které
do krajského hospodaření převedlo z minis-
terstva zemědělství přes třicet milionů, nově
určených pro správce lesů v našem regionu.
My ale nechceme pro každou námi zajišťo-
vanou činnost zřizovat zvláštní, další fond,

a tak ve velmi blízké době uvažujeme o pře-
měně tohoto dotačního titulu na Fond vod-
ního a lesního hospodářství. Projekty musí
vyhovět v jedné základní podmínce – pení-
ze musí směřovat na projekty vedoucí
k zlepšení vodního hospodářství v přírodě,
zejména z pohledu zadržování vody. Také
chystáme změnu v systému přijímání žádo-
stí. Zatím probíhá sběr s uzávěrkou do
konce března, ale my bychom je rádi přijí-
mali a vyhodnocovali průběžně. 

Proč by ale měl fond zřizovaný krajem
přispívat na lesní hospodářství? Kraj žád-
né lesy nevlastní, naopak většina z nich
je v majetku státu. 

Nám se tento stav také moc nelíbí, ale fak-
tem je to, že dominantní správcovská orga-
nizace, Lesy ČR, v lesích neprovádí jen pro-
dukční činnost, jinými slovy těžbu, a celkové
hospodaření v lese má s udržením vody
v krajině přímou souvislost. Kraji byly roz-
počtovým určením daní svěřeny prostředky
vyčleňované na činnosti v lesích související
s filozofií vodního hospodářství, a tak z toho-
to fondu nebudeme přidělovat finanční pro-
středky na novou lesní výsadbu, ale napří-

klad na vytváření retenčních nádrží, údržbu
potůčků nebo zadržovacích rybníčků. 

Kdo tedy může o příspěvek z Fondu vod-
ního hospodářství požádat? 

Žádat může v podstatě kdokoli, okruh
potencionálních příjemců je velmi široký.
Projekty vodohospodářského charakteru
jsou ovšem velmi nákladné a kraj je nemů-
že hradit z větší části. Jedním z předpokladů
je proto vlastní aktivita, příjemce by už měl
mít peníze například z ministerstva zeměděl-
ství nebo ze Státního fondu životního pro-
středí. Příspěvky našeho fondu chápeme ja-
ko dodatkové, chceme je využít tak, aby v na-
šem regionu napomohly finančně náročněj-
ším projektům. Jinými slovy, naším zámě-
rem je nastavit jakýsi kumulační efekt, jímž
za pomoci jednoho námi přiděleného milio-
nu přivedeme do kraje dalších například
deset milionů z jiných zdrojů. Já osobně
bych rád viděl podporu jednotlivých akcí kra-
jem do úrovně řekněme 30 – 40 procent. 

Bude tento fond pro žadatele zajímavý? 
Z pohledu nákladů na vybudování vodo-

vodu nebo kanalizačního systému není 55
milionů korun pro celý kraj mnoho. Přesto
ale věřím, že zejména malé obce plánující
podobnou akci uvítají možnost získat dotace
například na vypracování samotného pro-
jektu, který bývá velmi nákladný. Můžeme
prostě pouze pomáhat, žadatelé nemohou
spoléhat na to, že od nás získají téměř celou
částku. Podobná situace panuje i pro žada-
tele z okruhu lesního hospodářství. Platí
totiž jedno smutné pravidlo: Když stát hradí
nějakou činnost, určí na ni balíček peněz.
Když se ale rozhodne předat tuto činnost
kraji, balíček s penězi se najednou smrskne
a je menší, v případě peněz vyčleněných na
lesy se jedná o snížení v řádu 10 %. Já bych
rád lesním správám předal peníze, na jaké
byly zvyklé, jejich práce je opravdu potřeb-
ná, ale tyto praktiky státu to bohužel zne-
možňují. 

Antonín Terber: Pro vody a lesy
v kraji máme 55 milionů korun
J

elkem 40 milionů korun letos Ústec-
ký kraj rozdělí mezi obce prostřed-

nictvím dotací na rozvoj a obnovu venko-
va (Program obnovy venkova). Řízení to-
hoto dotačního programu kraj převzal
v loňském roce od Ministerstva pro místní
rozvoj, kdy mezi obce rozděloval o deset
milionů méně.

Například v obci Slavětín na Lounsku se za
peníze z tohoto programu rekonstruoval
obecní úřad, Obrnice na Mostecku opravily
veřejné osvětlení, obce Mikroregionu St. Se-

bastian zřídily bezdrátové připojení k interne-
tu a například Třebívlice z Programu obnovy
venkova financovaly protizáplavová opatření
v Opárenském údolí. Celkem loni podaly
obce 580 žádostí za 113 milionů korun.

„Předpokládám, že i letos bude zájem
značný. Obce mohou své projekty směřovat
do čtyř základních oblastí. V první jde o ob-
novu a rozvoj venkovské zástavby a veřej-
ných prostranství. Dotaci budeme poskyto-
vat na úpravy a opravy objektů občanské
vybavenosti, které jsou v jejich vlastnictví,
tedy například školy, radnice nebo kulturní

zařízení,“ přibližuje detaily programu náměs-
tek a zástupce hejtmana Radek Vonka.
„Peníze však mohou obce použít také na
obnovu veřejného osvětlení nebo požárních
zbrojnic. Vše se starostové mohou dozvědět
z webových stránek kraje www.kr-ustec-
ky.cz.“

Další kapitolou jsou pak chodníky a místní
komunikace. V jejím rámci mohou být reali-
zovány opravy i výstavba chodníků a míst-
ních komunikací v současně zastavěném
území obce, s výjimkou nových rozvojových
lokalit. Krajské dotace je však možno použít

i na výstavbu či značení cyklotras a cykloste-
zek. Další oblastí je pak zlepšení životního
prostředí, tedy revitalizace a ochrana krajiny
nebo  nakládání s odpady. Zde je možné
podpořit místní aktivity, které přispívají ke
zlepšení čistoty a vzhledu zeleně, vodních
toků a ploch. Dotaci mohou obce získat i na
i projekty řešící nakládání s odpady, jejich
odstraňování, využívání a skládkování. Po-
slední skupinou jsou pak integrované pro-
jekty venkovských mikroregionů. Ústecký
kraj chce dotacemi podpořit rozvoj spolu-
práce obcí v rámci mikroregionů a motivo-

vat především menší obce k účinné spolu-
práci, jejich projekty přitom musí vycházet
ze schválené strategie rozvoje jednotlivých
mikroregionu.

„Příjemci dotace mohou být u prvních tří
oblastí podpory obce do 2 000 obyvatel
a obce do 3 000 pro své místní části do
2 000 obyvatel. U čtvrté oblasti podpory
pak dobrovolné svazky obcí. Žádost o fi-
nanční dotaci z tohoto programu musí být
na odbor regionální ho rozvoje, který pro-
gram administruje, doručena nejpozději do
4. 3. 2005,“ sdělil Radek Vonka.

Radek Vonka: Na obnovu obcí máme 40 milionů korun
C

minulém roce Krajský úřad Ústecké-
ho kraje administroval Program rege-

nerace městských památkových rezervací
a městských památkových zón. Minister-
stvo kultury, které tento program vyhlásilo,
přidělilo k rozdělení pro Ústecký kraj cel-
kem 18,7 milionů korun. V rámci dotační-
ho řízení, které zajišťoval odbor kultury a pa-
mátkové péče krajského úřadu, byla tato
částka rozdělena mezi 67 investičních akcí. 

Nejvyšší finanční příspěvky byly poskyt-
nuty na obnovu domů na Husově náměs-
tí v Chomutově a Mírovém náměstí v Lito-
měřicích. Finanční prostředky putovaly
také na obnovu mostu v Žatecké ulici v Ka-

dani a mezi významné akce patří také
obnova pavilonu ve Smetanových sadech
v Terezíně. Při posuzování žádostí a ná-
sledné kontrole využití poskytnutých
finančních prostředků kraj úzce spolupra-
coval s městskými a obecními úřady v pa-
mátkově chráněných územích. Pro rok
2005 podal Ústecký kraj opět žádost o fi-
nanční dotaci na obnovu kulturních pamá-
tek v městských památkových rezervacích
a zónách Ústeckého kraje. Její vyřízení
a přidělení finančních prostředků se oče-
kává v průběhu února, žádosti o dotace by
pak měly být přijímány během března
a dubna.

Kraj pomáhal obnovit městské památkové zóny

V

polečnost Dopravní podnik Ústeckého
kraje a.s. v posledních dnech vede pro-

střednictvím médií velmi agresivní kampaň
proti Ústeckému kraji i jeho krajskému
úřadu. Vznáší celou řadu obvinění, v nichž
například tvrdí, že v průběhu výběrových
řízení krajský úřad znevýhodnil tuto firmu,
způsobuje jí finanční škody a volí vůči ní
postupy porušující zákony České republiky
a nařízení Evropské unie. Tato obvinění ale
nejsou pravdivá. Firma například uvádí, že
ve výběrových řízeních na dopravce Krajský
úřad Ústeckého kraje zvýhodňuje dopravní
podniky měst a dále že tato výběrová řízení
manipuluje s cílem některé firmy znevý-

hodnit. Skutečností ale je, že Krajský úřad
Ústeckého kraje nevyhlásil a neprováděl
výběrová řízení mezi dopravci pro rok
2005, vyvolal pouze dobrovolné poptávko-
vé řízení sloužící ke sběru vstupních infor-
mací. Každý z přihlášených dopravců sou-
hlasil se všemi podmínkami, požadavky
a s obsahem krajské Výzvy k podání těchto
nabídek. Z několik právních stanovisek, opí-
rajících se i o právní výklady Ministerstva
dopravy ČR vyplývá, že v průběhu tohoto
poptávkového řízení k žádným pochybením
proti zákonům České republiky nedošlo.
Každý dopravce byl hodnocen podle trans-
parentních, měřitelných a ověřitelných krité-

rií, pravidla jsou stále zveřejněna na inter-
netových stránkách www.kr-ustecky.cz. 

Odmítáme i další nepravdivá tvrzení, která
jsou Dopravním podnikem Ústeckého kraje
a.s. veřejnosti nabízeny. Jedním z nich je
vyjádření, že Krajský úřad Ústeckého kraje
podniku včas nevydal dostatečný počet li-
cencí na spoje. Firma zažádala o vydání 227
licencí 12. listopadu 2004 s požadavkem na
původní rozsah a dobu platnosti licencí
svého předchůdce (tj. dopravce ČSAD BUS
Ústí nad Labem, a.s.) a nejpozději ke dni 25.
listopadu 2004. Podle ustanovení zákona
o silniční dopravě ovšem rozhoduje doprav-
ní úřad, tedy odbor dopravy krajského úřa-

du, o každé takové žádosti ve lhůtě 45 dnů
od jejího podání. Sama společnost řízení
nijak neurychlila, což mohla například tím, že
by současně s podáním žádostí uhradila
u některých z nich příslušný správní popla-
tek. Počátkem měsíce února byly všechny
licence Dopravnímu podniku Ústeckého
kraje a.s. odeslány s tím, že u několika došlo
k omezení jejich časové platnosti. 

Dopravní společnost také uvádí, že jí kraj
neoprávněně odmítl vyplatit 10,5 milionů
korun jako kompenzaci nárůstu spotřební
daně motorové nafty. Ústecký kraj ovšem
obdržel v roce 2004 rozhodnutím vlády
české republiky 13,412 milionů, určené na

posílení dopravní obslužnosti. Příslušné vlád-
ní usnesení neobsahovalo účelové určení
těchto finančních prostředků a tak bylo zcela
v pravomoci krajských zastupitelů, jestli roz-
šíří rozsah základní dopravní obslužnosti,
který přinesl prospěch 153 obcím v kraji. 

Dopravní podnik Ústeckého kraje a.s. si
přivlastnil název Ústecký kraj – tímto své-
volným (byť legálním) použitím názvu v ob-
chodním jménu soukromé firmy došlo de
facto k přivlastnění se tohoto dopravce
k Ústeckému kraji. Firma také jednostranně
a velmi agresivně útočí na dobré jméno
Ústeckého kraje, volí nekalé zbraně a jeho
chování je v rozporu s dobrými mravy. 

Ústecký kraj se brání nařčení dopravce
S

Ocenění za příkladné služby zákazníkům převzali z rukou hejtmana Ústeckého kraje
Jiřího Šulce zástupci patnácti firem, které nominovalo Sdružení českých spotřebitelů.
Cena spokojeného zákazníka, nad níž hejtman převzal záštitu, je udělována na dva
roky. Firmy, které ji získaly, svým zákazníkům trvale poskytují kvalitní služby, dodržují
platnou legislativu a jejich zákazníci nemají problémy například se servisními službami
nebo vyřízením případné reklamace. 

„Velmi mě těší, že se daří rozvíjet tuto tradici oceňování schopných a příkladných, letos
se scházíme už po čtvrté a něco takového nám ostatní kraje mohou jen závidět,“ řekl
v úvodu Jiří Šulc. Právě drobné podnikatele, kteří tvoří většinu oceněných, považuje hejt-
man za velmi významné pro další rozvoj kraje. „I když vím, že drobní podnikatelé u nás
rozhodně nemají na růžích ustláno, věřím, že se při předávání tohoto ocenění budeme
scházet v hojném počtu i v příštích letech,“ dodal. 

Patnáct firem z kraje získalo
Cenu spokojených zákazníků

ové povinnosti přinesla dopravcům
podnikajícím v silniční dopravě novela

vyhlášky o prokazování finanční způsobilos-
ti (č. 32/2005 Sb.), které pro firmy z naše-
ho kraje vydává Krajský úřad Ústeckého
kraje. Vyhláška ukládá povinnost prokázání
finanční způsobilosti dopravcům, kteří pod-
nikají s vozidly  překračujícími 3,5 t celkové
hmotnosti nebo autobusy. Změny ale nasta-
ly také v samotném procesu prokazování
finanční způsobilosti. 

Zatímco v předchozích letech postačovalo
předložení daňového přiznání nebo finanč-
ní rozvahy i za předminulé období, nyní
musí dopravce předložit doklad za bezpro-
středně předcházející účetní období což je
rok 2004. Vyhláška ale pamatuje i na situa-
ci, kdy například malí dopravci nedisponují
k prokázání finanční způsobilosti dostateč-
ným majetkem. V takovém případě mohou
uzavřít smlouvu s bankou nebo pojišťovnou
a nový dopravce může předložit takzvanou
zahajovací rozvahu v zjednodušeném rozsa-
hu, pokud bude vést účetnictví nebo zaha-
jovací doklad, pokud povede daňovou evi-
denci. K žádosti o vystavení dokladu o fi-

nanční způsobilosti je nutné ještě přiložit
seznam vozidel, v němž dopravce vyjmenu-
je využívaná vozidla, autobusy podléhající
silniční dani, nákladní automobily u nichž
uvede nejvyšší povolenou hmotnost každé-
ho vozidla a zda se jedná o tahač návěsů
nebo nákladní vůz. Mezi údaji, které je
potřeba k žádosti uvést je také mimo jiné
rok výroby nebo datum první registrace
vozidla. K ověření údajů je nutné předložit
k nahlédnutí technické průkazy vozidel. 

Potvrzení o finanční způsobilosti vydá po
předložení všech dokladů Krajský úřad
Ústeckého kraje, resp. jeho odbor dopravy
a silničního hospodářství do 15 dnů. V loň-
ském roce jich vystavil 1528, ovšem podáno
jich bylo ke dvěma tisícům. Přibližně 30%
žádostí o potvrzení finanční způsobilosti ale
bylo kvůli nedostatkům v podkladech, i přes
pomoc nabízenou pracovníky odboru dopra-
vy, nevyřízeno, čímž se dopravci vystavili
postihu ve formě omezení rozsahu vydaných
oprávnění. Informace o novinkách spojených
s vydáváním potvrzení o finanční způsobilos-
ti v silniční dopravě se dozvíte na telefonních
číslech 475 657 540 nebo 475 657 531.

Nové povinnosti dopravců při
prokazování finanční způsobilosti

N

stecký kraj vyhlásil 1. kolo výzev pro
předkládání akcí v rámci grantových

schémat,  jejichž garantem je Krajský úřad
Ústeckého kraje, v souladu se Společným
regionálním operačním programem. 

Od 1. února 2005 do 31. března 2005
probíhá příjem akcí do čtyř grantových
schémat. Jsou to: 
• Podpora rozvoje služeb cestovního

ruchu pro malé a střední podnikatele
v cestovním ruchu

• Podpora rozvoje služeb cestovního
ruchu v Ústeckém kraji pro veřejný
sektor 

• Regionální podpora podnikání pro
drobné podnikatele v Ústeckém kraji 

• Regionální podpora podnikání pro
malé a střední podnikatele v Ústec-
kém kraji. 
Podrobnosti o předkládání výzev, po-

třebné vzory a formuláře stejně jako se-
znamy požadovaných příloh najdou zá-
jemci na internetových stránkách Ústec-
kého kraje (www.kr-ustecky.cz) v sekci
Dotace a granty.  

Akce do grantových schémat zaměře-
ných na podporu cestovního ruchu se
předkládají do podatelny ústeckého kraj-
ského úřadu, akce podávané do granto-
vých schémat zaměřených na podporu
podnikání přijímá Regionální kancelář
vládní agentury CzechInvest se sídlem na
ústeckém Mírovém náměstí.

Byl zahájen příjem žádostí
do grantových schémat ÚK

Ú
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nedávné době proběhla stránkami
regionálního tisku série článků, které

se zabývaly počtem zaměstnanců Kraj-
ského úřadu Ústeckého kraje. Čtenář by
z těchto článků snadno mohl získat
dojem, že krajský úřad se nekontrolova-
telně rozrůstá bez jakékoli koncepce nebo
důvodu. Bohužel takový závěr by byl
velmi zjednodušený. „Nárůst počtu za-
městnanců Krajského úřadu Ústeckého
kraje je nevyhnutelným faktem. Odrážejí
se v něm nárůsty kompetencí, které jsou
v přenesené působnosti výkonu státní
správy na kraje převáděny z centrálních
státních institucí,“ říká tisková mluvčí
Ústeckého kraje Romana Žatecká. 

Nárůst počtu zaměstnanců však nesouvisí
jen s úkoly a kompetencemi, která na kraj
přecházejí z například ministerstev. Mnoho

nových úkolů musí kraj také plnit v souvis-
losti se vstupem naší republiky do Evropské
unie. „V této oblasti klade kraj velký důraz
na využití možnosti, které se našemu regio-
nu nabízejí v souvislosti se strukturálními
fondy. Jejich využití nejen na úrovni kraje,
ale také obcí, podnikatelů nebo nezisko-
vých organizací vyžaduje zpracování velké-
ho množství podkladů a pochopitelně také
potřebné personální zajištění,“ řekla Roma-
na Žatecká.

Krajský úřad Ústeckého kraje vykonává
správu svěřeného území velmi hospodár-
ným způsobem a je v tomto období proka-
zatelně druhým nejšetrnějším krajským úřa-
dem v České republice. Na 821 tisíc obyva-
tel kraje připadá 430 úředníků, na jednoho
zaměstnance krajského úřadu tedy průměr-
ně 2299 obyvatel. „Je nutné připomenout,
že v tomto počtu jsou zahrnuti všichni

zaměstnanci krajského úřadu, tedy nejen
úřadníci, ale také údržbáři, řidiči, pracovníci,
kteří spravují areál bývalé školy v přírodě ve
Volyni, nebo personál čističky odpadních
vod na průmyslové zóně Triangle,“ pozna-
menala Romana Žatecká. 

Je také potřeba konstatovat, že mezi
nárůstem počtu zaměstnanců a předáváním
dalších kompetencí a úkolů, které krajský
úřad přebírá od státní správy, panuje stále
narůstající nerovnost. „Ústecký krajský úřad
mohl už v roce 2004 mít v rámci určených
tabulkových míst, která kraji zadávají resort-
ní ministerstva, včetně obslužných profesí,
až 460 zaměstnanců. To, že bylo zaměstná-
váno 430 pracovníků, tedy neznamená
žádné bujení ani bobtnání krajského úřadu,
ale naopak svědčí o rozvaze a šetrnosti
představitelů samosprávy Ústeckého kraje,“
konstatovala závěrem Romana Žatecká. 

Krajský úřad Ústeckého kraje: Počty úředníků jsou více než střídmé
V

rajský úřad Ústeckého kraje má od po-
loviny února novou ředitelku, Mgr. Lydii

Šťastnou, která zvítězila ve výběrovém říze-
ní. Jedním z jejích prvních úkolů bude zjistit,
zda jsou současné systémy řízení a organi-
zace práce na krajském úřadu správně
nastaveny. „Spolu s vedením kraje chci zjis-
tit, zda v rámci úřadu nedochází ke zbyteč-
nému plýtvání nebo nehospodárnému fun-
gování a takový stav napravit. Řešit budu ale
i případnou přetíženost některých úseků,
která by mohla mít dopad na kvalitu jejich
práce,“ uvedla ředitelka krajského úřadu. 

Za velice důležitý úkol v rámci činnosti kraj-
ského úřadu považuje Lydie Šťastná jeho
metodickou úlohu vůči obcím. „Chtěla bych
tuto úlohu úřadu dál rozvíjet, jsem si vědo-
ma toho, že řada obecních úřadu je malých,
často si neví  rady se složitou legislativou
a je naší povinností pomáhat,“ dodala.

Mgr. Lydii Šťastné je 47 let a žije v Chomu-
tově, je vdaná a má jednu dceru. Do vede-
ní  krajského úřadu přichází z pozice jedna-
telky personální agentury JOB spectrum,
s.r.o. „Vystřídala jsem celou řadu povolání
a jak říká klasik, vše, co jsem dělala, dělala
jsem ráda. Jsem původním povoláním uči-
telka, vystudovala jsme pedagogickou fakul-
tu a deset let pracovala ve školství. Poměr-
ně krátce po roce 1989 jsme odešla do
podnikatelského sektoru, kde jsem působila
v oblasti personalistiky. Kromě toho mám za
sebou také tři roky ve veřejné správě, kon-
krétně ve funkci tajemnice Městského
úřadu v Chomutově,“ doplnila informace
o sobě s tím, že jejím koníčkem je zájem
o lidi, ve volném čase ráda čte a snaží se
najít si chvíli také na sport, třeba na víken-
dovou návštěvu posilovny. 

Krajský úřad má
novou ředitelku

K

Informace o ústecké Spolchemii
v nové brožuře

ákladem 20 tisíc kusů vyšla brožura,
kterou pro občany města Ústí nad La-

bem, žijícím v takzvané zóně havarijního
plánu Spolchemie, a.s., vydal Krajský úřad
Ústeckého kraje, v souladu s povinností
informovat obyvatelstvo podle zákona
o prevenci závažných havárií. Úřad se také
postaral o distribuci přibližně 13 tisíc výtisků
do domácností, škol, zdravotnických a soci-
álních zařízení v městských částech Předli-
ce, Krásné Březno, Olšinky, Ústí nad Labem
– město a zónou vymezených oblastí čtvrtí
Střekov a obce Trmice. Text přináší obča-
nům města nejen základní informace
o společnosti, provozující potencionálně
nebezpečné výroby, ale i rady, jak se při
případné havárii některé z chemických
výrob zachovat, včetně telefonních kontaktů
na složky integrovaného záchranného
systému. Čtenář v knížečce také najde
seznam hlavních nebezpečných látek, jež
ústecká Spolchemie využívá ve výrobě,
včetně přiblížení jejich účinků na lidský
organismus, dále informace o rizicích havá-
rií a výčet opatření k omezení následků při
podobné události.

N

kraje počet počet počet obyvatel pořadí
obyvatel obcí na 1 úředníka krajů

Moravskoslezský 1 260 000 302 2 614 1.
Ústecký 821 000 354 2 299 2.
Jihomoravský 1 123 000 646 2 269 3.
Pardubický 505 000 452 1 766 4.
Středočeský 1 136 000 1 145 1 713 5.
Olomoucký 635 000 131 1 630 6.
Královéhradecký 548 000 448 1 612 7.
Plzeňský 550 000 501 1 599 8.
Jihočeský 625 000 622 1 555 9.
Zlínský 592 000 304 1 538 10.
Vysočina 517 000 729 1 452 11.
Liberecký 428 000 216 1 270 12.
Karlovarský 304 000 131 1 090 13.
Hl. m. Praha 1 166 000 1 655 14.
Tabulka nabízí srovnání jednotlivých krajů z podhledu počtu obyvatel na jednoho úřed-
níka krajského úřadu. Ústecký kraj se v tomto srovnání umístil na druhém místě,
z čehož vyplývá, že jeho činnost je vysoce efektivní.

egionální muzeum v Teplicích má od
počátku února jedno z nejmoderněj-

ších pracovišť v České republice. Hejtman
Jiří Šulc a ředitel muzea Dušan Špička, za
přítomnosti členů krajské rady Radka
Vonky a Pavla Koudy, slavnostně zahájili
provoz v nové budově velmi moderního
a atraktivního vzhledu, v níž má muzeum
nové prostory pro archeologický depozitář
s více jak půl milionem položek a dále
specializované dílny.

O výstavbě vhodného depozitáře pro ná-
lezy mapující dějiny Podkrušnohoří uvažova-
lo muzeum v Teplicích nejméně deset let.
Podle některých záměrů měla stavba vyrůst
v sousedství muzea, sídlícího v zámku v his-
torickém středu města, ale nakonec byl
vítězný návrh třípatrového objektu, jemuž
dominuje zavěšená fasáda ze skleněných
prvků, realizován v příměstské částí Teplic

v blízkosti areálu nákupního střediska Olym-
pie. Stavba je řešena jako bezbariérová a její
interiér vedle specializovaných truhlářských
a konzervátorských pracovišť nabízí celko-
vých 776 m2 ploch pro depozitáře, v nichž
moderní klimatizace udržuje stálou světlost,
teplotu a vlhkost. Výstavba nového archeo-
logického depozitáře teplického regionální-
ho muzea byla zahájena v roce 2003 a do-
končena o rok později. Realizace celého
projektu stála 97 milionů korun s využitím
zdrojů státního rozpočtu. 

Slavnostní zahájení provozu nového praco-
viště teplického muzea se ujal hejtman Ústec-
kého kraje Jiří Šulc, který ve foyer přestřihl
slavnostní bílou stuhu. „Teplické muzeum má
k dispozici jedno z nejmodernějších pracovišť
tohoto druhu v České republice. Jsem velmi
rád, že leží v našem kraji, jasně tím dáváme
najevo, že život a zvyky našich předků nám
nejsou lhostejné,“ podotkl Jiří Šulc. 

Minulost Teplicka v novém domově za 97 milionů korun 
R

Symbolického přestřižení pásky a slavnostního otevření nového depozitáře se ujal hejt-
man Ústeckého kraje Jiří Šulc

aké v letošním roce nabízí Ústecký
kraj širokému spektru žadatelů, ať už

z řad obcí, podnikatelů nebo sdružení
z neziskového sektoru možnost získat pro
svou činnost dotaci z několika specializo-
vaných dotačních programů. Tyto krajské
dotační tituly již byly projednány Radou
Ústeckého kraje a budou vyhlášeny bez-
prostředně po jejich definitivním odsou-
hlasení krajským zastupitelstvem 9. břez-
na 2005.  

Podpora sociálních služeb poskytovaných
nestátními neziskovými organizacemi na
regionální úrovni seniorům a osobám se
zdravotním postižením (druhé kolo): 

V rámci tohoto programu bude Ústecký
kraj podporovat projekty zaměřené na
pomoc například seniorům, osobám s těles-
ným, mentálním nebo smyslovým postiže-
ním nebo osobám duševně nemocným.
Tato pomoc může mít nejrůznější formu,
může jít o osobní asistenci, pečovatelskou
službu, domovy a penziony (včetně stacio-
nářů a sociálních služeb poskytovaných
v nestátních zdravotnických zařízeních),
chráněné a podporované bydlení nebo

dílny, přechodné či podporované zaměstná-
ní. Dotace z tohoto programu je určena na
podporu nestátních neziskových organizací,
které poskytují tyto sociální služby na území
kraje (pro účely této dotace mohou být za
nestátní neziskové organizace považovány
i fyzické osoby, které poskytují sociální služ-
by). Žádost o poskytnutí dotace musí být
doručena do 25. 4. 2005 na odbor sociál-
ních věcí Krajského úřadu Ústeckého kraje.

Prevence negativních jevů souvisejících
se sociálním vyloučením: 

Předmětem podpory v tomto programu je
poradenská, výchovná a pracovně-rehabili-
tační činnost zaměřená na prevenci negativ-
ních jevů  skupin obyvatel ohrožených  soci-
álním vyloučením. Může jít například o oso-
by žijící ve znevýhodněném sociálním pro-
středí, dlouhodobě žijící v ústavní péči nebo
opouštějící ústavní péči, občany bez přístře-
ší nebo etnické menšiny. Žadateli o dotace
z tohoto programu mohou být občanská
sdružení, církve, obce nebo svazky obcí,
příspěvkové organizace či fyzické nebo
právnické osoby, které vyvíjí veřejně pro-
spěšnou činnost. Ústecký kraj  bude v tomto

programu rozdělovat celkem 6 milionů ko-
run. Žádost o poskytnutí dotace z tohoto
dotačního titulu je nutné předložit nejpoz-
ději do 31. března 2005 na odbor sociál-
ních věcí Krajského úřadu Ústeckého kraje.   

Podpora zdravotnických programů 2005:
Z vyčleněných 4,5 milionů korun chce

Ústecký kraj podpořit například programy
primární péče (programy zaměřené na zvý-
šení informovanosti o zdravotní péči a na
preventivní péči například kardiovaskulár-
ních onemocnění, karcinomu prsu atd.),
programy integrace zdravotně postižených
občanů, tísňové služby (programy horské
a vodní záchranné služby), programy péče
o seniory a zdravotně postižené občany
(následná a ošetřovatelská péče) nebo pro-
gramy péče o onkologicky nemocné. Žada-
teli o dotace z tohoto programu mohou být
občanská sdružení, církve, obec nebo sva-
zek obcí, příspěvkové organizace či fyzické
nebo právnické osoby, které vyvíjí veřejně
prospěšnou činnost. Žádost o dotaci z toho-
to programu musí být doručena do 15.
dubna 2005 na odbor zdravotnictví krajské-
ho úřadu.

Protidrogová politika 2005:
V rámci tohoto programu může žadatelé

získat dotace například na programy speci-
fické primární prevence užívání drog zamě-
řené na děti  a mládež, programy zaměře-
né na časnou diagnostiku, intervenci a po-
radenství pro uživatele drog a jejich blízké
realizované v nezdravotnických zařízeních,
programy nízkoprahových zařízení zaměře-
né na práci s uživateli drog a jejich blízký-
mi nebo ambulantní a rezidenční doléčo-
vací programy pro uživatele drog. Žádosti
mohou předkládat například občanská
sdružení, obecně prospěšné společnosti,
církve, obce nebo svazky obcí případně
příspěvkové organizace. Ústecký kraj  bude
v tomto programu rozdělovat celkem 4,5
milionu korun. Žádost o dotaci z tohoto
programu musí být doručena do 15. dub-
na 2005 na odbor zdravotnictví krajského
úřadu. 

Další podrobnosti, příslušné formuláře
a seznamy požadovaných příloh najdou
zájemci o krajské dotace na webových
stránkách Ústeckého kraje (www.kr-ustec-
ky.cz) v sekci Dotace a granty. 

Připravuje se vyhlášení dalších dotačních programů
T

iž třetí schůzka koordinační skupiny
projektu EU-MED-EAST se uskutečnila

počátkem února  v Drážďanech. Hlavním
cílem projektu, do kterého je v současné
době zapojeno kromě Ústeckého kraje
dalších pět regionů z České republiky, Pol-
ska a Německa, je rozvoj přeshraniční
spolupráce v oblasti zdravotnictví a sociál-
ní péče. Ústecký kraj na jednání koordi-
nační skupiny reprezentoval člen krajské
rady Vladimír Záhorský a zástupci odborů
zdravotnictví a sociálních věcí krajského
úřadu. 

Projekt EU-MED-EAST by měl působit
v několika tématických oblastech: zdravá
a sociální města, přeshraniční zdravotní pre-
vence a péče, lidské zdroje a starší a posti-
žení lidé. Ústecký kraj se zaměří především
na téma lidských zdrojů.  V rámci této oblas-
ti si projekt klade za cíl rozvoj vzdělávání
a posílení přeshraniční mobility odborných
pracovních sil. Hlavní roli by pak v této věci
měl sehrát rozvoj spolupráce mezi zdravot-
nickými zařízeními v jednotlivých státech.
„Během jednání jsme našim partnerům
z Polska a Německa představili konkrétní
záměry. Půjde například o semináře zamě-
řené na vzdělávání pracovníků v sociálních
službách nebo výměnu zkušeností zdravot-
nického personálu nebo zástupců manage-

mentu zdravotnických zařízení. V rámci
našeho projektu se také pokusíme vytvořit
síť pracovišť nabízející praxi těm, kteří se na
práci ve zdravotnictví nebo sociální oblasti
teprve připravují,“ řekl  V. Záhorský.  

Dalším významným bodem jednání byl
také návrh smlouvy o poskytnutí finančních
prostředků, který připravila německá strana.
Po jejím schválení krajskou radou získá kraj
na projektovou přípravu a financování roz-
jezdu celého projektu z evropských zdrojů
92 tisíc euro. Celkový objem financí vyčle-
něných na tento projekt, který potrvá dva
roky, je 847 000 euro, přičemž Evropská
unie k jeho realizaci přispěje bezmála třemi
čtvrtinami.

Své projekty realizované v rámci EU-MED-
EAST představili také zástupci polských a ně-
meckých partnerů. Například město Drážďa-
ny ve spolupráci s největší německou zdra-
votní pojišťovnou připravuje průzkum přes-
hraniční mobility pacientů.  Prostřednictvím
telefonického dotazování bude v rámci
tohoto projektu zjišťovat, zda pacienti z pří-
hraničních regionů využívají zdravotnická
zařízení v sousedních zemích. Na otázky
spojené s touto problematikou by mělo
v průběhu druhého čtvrtletí letošního roku
odpovídat 2400 respondentů ze Saska, Bra-
niborska, Dolnoslezského a Lubušského voj-
vodství a Ústeckého a Libereckého kraje. 

Mezinárodní projekt EU-MED-EAST: Prioritou je rozvoj lidských zdrojů

J

Radní Vladimír Záhorský diskutuje s Jadwigou Schöne z drážďanské kanceláře projektu
EU-MED-EAST o podrobnostech smlouvy o financování projektu. 
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kvělá zábava pro více než 1500 občanů
Ústeckého kraje, vynikající zpěváci a mo-

derátoři a bohatý výtěžek veřejné sbírky, tak
se dá ve stručnosti charakterizovat letošní
krajský ples. Druhý reprezentační ples
Ústeckého kraje se konal v pátek 4. února
v mosteckém REPRE. O vstupenky na něj
byl mezi občany veliký zájem, a tak se na
parketu sešlo na patnáct set hostů, kteří se
dobře bavili. Na podiu se vystřídala řada
předních českých hudebníků, například An-
na K., Martin Maxa, Iveta Bartošová, Michal
David nebo Richard Krajčo. K tanci pak hos-
tům plesu hrál například  Orchestr Golem,
skupiny Beatles revival – The Backwords,
Elán revival, Ex Holki nebo Žízeň. 

Součástí plesu byla také veřejná sbírka.
Z průhledné kasy určené na dary do veřej-
né sbírky se vysypalo celkem 379 519,50
korun. První tisícikoruny do ní při slavnost-
ním zahájení veřejně vhazovali hejtman Jiří
Šulc s manželkou Andreou i oba jeho
náměstci Radek Vonka a Petr Fiala. „Výtěžek
sbírky letos pošleme do Ústavu sociální
péče Janov, který prostředky využije na pří-
pravu rozsáhlé rekonstrukce. Jsem moc rád,
že ples díky sbírce posloužil nejen zábavě
ale také pomůže dobré věci,“ řekl hejtman
Jiří Šulc. V loňském roce se ze sbírky, která
proběhla na krajském plese, podařilo pořídit
monitor životních funkcí pro jednotku inten-
zivní a resuscitační péče Dětské kliniky Ma-
sarykovy nemocnice v Ústí nad Labem. Filo-
zofie plesové sbírky byla v letošním roce
jiná, kromě příspěvků vybraných na plese se
do ní „vysypala“ i polovina ze vstupného
a polovina ze sponzorských finančních darů.

Krajský ples: skvělá atmosféra,
výborná zábava  

Druhý reprezentační ples Ústeckého kraje
byl letos bezesporu vrcholem plesové sezó-
ny, ohlas hostů i plesajících byl jednoznačně
kladný. Některé názory jsme zprostředkova-
li i pro vás. 

ing. Jiří Nečas, ředitel úseku služeb,
Chemopetrol, a.s.

Na plese se mi líbilo, navštívil jsem ho
spolu se svými obchodními přáteli a byl
jsem velice spokojen.

ing. Jaroslav Tourek,
ředitel kanceláře generálního ředitele, 
Severočeské doly, a.s.

Krajský ples se mi velmi líbil a spolu
s manželkou a přáteli jsme se výborně bavi-
li. Mostecký kulturní dům byl pro ples skvě-
lým a důstojným prostředím. Pokud mám
vyzdvihnout někoho z umělců, musím říct,
že se mi velmi líbilo vystoupení Richarda
Krajča.

Ing. Jiří Klír, finanční ředitel,
Viamont DSP, a.s.

Letošní ples Ústeckého kraje se mi velmi
líbil a vysloveně jsme si ho užili. Vyhovoval
mi po všech stránkách, ať už šlo o výběr
interpretů, nebo organizaci.

Robert Šatník,
člen Rady Ústeckého kraje 

Myslím, že ples se opravdu povedl. Měl tu
správnou atmosféru, obsazení účinkujících
bylo vyvážené a musím říct, že jsem byl
velmi příjemně překvapen prostory mostec-
kého kulturního domu. Sponzoři byli velmi
štědří, jediné, co mě trochu mrzí, je množ-
ství peněz vybraných přímo na plese do
kasičky ve prospěch ústavu sociální péče.
Štědrý program, který ples nabízel, by si
zasloužil i štědřejší dárce z řad návštěvníků.

JUDr. Zděnek Lavička,
předseda kontrolního výboru
Zastupitelstva Ústeckého Kraje

Letošní krajský ples bezesporu povedl,
dobře jsem se na něm bavil a program byl
opravdu bohatý. Osobně bych ale uvítal
o něco reprezentativnější formu, kde by
nechyběly například společenské tance či
klasické předtančení.

Ples Ústeckého kraje:
1500 občanů kraje se skvěle bavilo 
S

Do kompetence radního Pavela Koudy (ČSSD) spadá oblast školství, mládeže a tělo-
výchovy. Velmi často proto navštěvuje střední školy a školská zařízení, jejichž zřizovate-
lem je Ústecký kraj. Kromě obvyklých pracovních návštěv, během kterých pomáhá ředi-
telům škol řešit jejich každodenní problémy, si najde čas i na to, aby se seznámil
s činností, kterou některé školy dělají takříkajíc navíc. Poslední takovou příležitostí byla
8. února vernisáž výstavy prací studentů Střední průmyslové školy stavební a Obchod-
ní akademie v Kadani v tamní galerii Josefa Lieslera. 

K pracovnímu dni člena krajské rady Vlastimila Doležala (ODS) neodmyslitelně patří
školství. Je předsedou výboru pro výchovu, vzdělání a zaměstnanost krajského zastu-
pitelstva a může tak výborně zužitkovat zkušenosti a podněty, které denně získává jako
ředitel Středních škol EDUCHEM, a.s. „Působím jako neuvolněný radní a i když mi práce
ve vedení Ústeckého kraje zabírá hodně času a stíhat všechno je poměrně náročné,
práce ředitele školy je pro mne pořád to hlavní. Myslím si, že budoucnost našeho regi-
onu je především ve vzdělaných a schopných lidech a Ústecký kraj musí proto vytvářet
co nejlepší podmínky pro jejich vzdělání a výchovu,“ říká  Vlastimil Doležal.  Mezi úspě-
chy při naplňování tohoto záměru se dá bezpochyby zařadit i otevření nové chemické
laboratoře v mezibořské střední škole na podzim loňského roku.

Můj pracovní den

Symbolický šek s výtěžkem plesové sbírky. Peníze pomohou v Ústavu sociální péče Janov.

Poděkování Ústeckého kraje za přispě-
ní k úspěchu plesu patří nejen pořa-
datelské agentuře RA PRINT v Mostě,
ale také sponzorům a mediálním part-
nerům:

Severočeské doly, a.s.
Viamont DSP, a.s. 
Česká rafinérská, a.s.
ČEZ, a.s.
Unipetrol doprava, a.s.
Lafarge Cement, a.s.
Rekultivační výstavba Most, a.s.
Mostecká uhelná společnost, a.s.
Český porcelán, a.s.
Glanzstoff Bohemia, s.r.o.
Chmelařství, družstvo Žatec
Spolchemie, a.s.
Deníky Bohemia 
TV Dakr Most. 

Náměstek a zástupce hejtmana Radek Vonka nám zapózoval s houfem
půvabných hostesek 

Hosté krajského plesu se skvěle bavili. Vynikající zpěváci a moderátoři
– stručná charakteristika letošního krajského plesu.

Hejtman Jiří Šulc s manželkou Andreou byli na tanečním parketu jako
doma

Velký úspěch u návštěvníků plesu sklidila skupina Beatles revival – The
Backwards

Moderátorský mikrofon si od Leoše Mareše na chvíli vypůjčil náměstek
hejtmana Petr Fiala

Pečlivé počítání. Celkem se do sbírkové kasy vybralo od návštěvníků plesu
přes 21 tisíc korun.
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Observatoř na Milešovce je letos stoletá 
Ústecký kraj je na trhu cestovního

ruchu v zahraničí zájem. Tento potě-
šující poznatek přivezli z veletrhů zaměře-
ných na cestovní ruch v holanském
Utrechtu, německém Mnichově, belgic-
kém Bruselu a italském Miláně delegáti,
kteří náš region v tvrdé konkurenci nabí-
zejí. S kladným ohlasem se setkala i novin-
ka, kterou odbor regionálního rozvoje kraj-
ského úřadu v tomto roce poprvé nabídl
městům v našem regionu pro veletrhy
v tuzemsku, lednovému brněnském Re-
giontouru a v minulém týdnu pražskému
Holiday World. S využitím dotace z Minis-
terstva pro místní rozvoj ČR zajistil kraj-
skou expozici, v níž byla představena mě-
sta Děčín, Litoměřice, Teplice, Ústí nad La-
bem, Most, Chomutov, Louny, Žatec a Klá-
šterec nad Ohří. V Brně zaujala i expozice
věnovaná Tolštejnskému panství a Národ-
ního parku České Švýcarsko, v Praze byla
návštěvníkům nabídnuta řada informací
u stánku ústeckého detašovaného praco-
viště Národního památkového ústavu. „Na
propagaci našeho kraje je v letošním kraj-
ském rozpočtu vyčleněno 2,3 milionů ko-
run na vytvoření expozic a pronájem
výstavních ploch. Rozvoj turistiky je pro
náš region velmi důležitý, a tak tyto pení-
ze neutrácíme, ale investujeme do bu-
doucnosti našeho kraje,“ řekl náměstek
hejtmana Radek Vonka

K propagaci Ústeckého kraje jste se
mohli vyjádřit, stačilo vystřihnout a vyplnit
kupón s anketní otázkou Je podle vás
účast kraje na veletrzích cestovního
ruchu účinným nástrojem pro zlepšení
jeho image? V pěkné hromádce došlých
odpovědí jsme jen v jednom případě
narazili na zápornou odpověď. Přišla od
čtenáře Pavla Sekery z Chomutova, který
si myslí, že je to pro kraj nevýhodné, pro-
tože většina peněz, které u nás utratí
turisté, neskončí v kraji, ale u podnikatelů.
Komentáře ale dorazily i s kupóny, na
nichž byla vyznačena kladná odpověď.
Pan Ladislav Soukup z Mostu lakonicky
konstatoval, že náš kraj se má čím chlubit,
pisatel Jan Kafka oproti tomu upozornil,
že k dobrému image našeho kraje nepři-
spívá katastrofální stav silnic, které jsou
podle jeho názoru v horším stavu a v zimě
hůře udržované než v jiných krajích. Pan
Najman z Teplic je přesvědčen, že propa-
gace našeho kraje do všech podrobností a
v plném rozměru je povinností. Vysvětlení
je prosté, dobrá image člověka, firmy ne-
bo kraje je základem pro fungující a pro-
sperující podnikatelskou sféru, vytváří zá-
klady k dobrému prostředí k životu, kde se
dobře žije a kam rádi jezdí i turisté. Čte-
nářská anketa má pochopitelně i nyní
svého výherce drobné pozornosti. Je jím
pan Oldřich Mejzr ze Ctiněvsi, který svou
odpověď neváhal obohatit o podrobně

zpracovaný námět na zvýšení turistické
atraktivity blízkého okolí legendární české
hory Říp. 

K vyhlášení následující ankety nás vedlo
vystoupení jednoho z občanů v průběhu
zasedání Zastupitelstva Ústeckého kraje
26. ledna k  bodu, v němž bylo rozhod-
nuto o uvolnění jednoho milionu korun
z krajského rozpočtu na zahraniční pomoc
oblastem zasaženým přírodními katastro-
fami, tedy pro slovenské Tatry a Jihový-
chodní Asii. Z auditoria bylo tehdy smě-
rem ke krajským zastupitelům řečeno, že
peníze v našem rozpočtu by měly poslou-
žit občanům kraje, pro lepší životní pod-
mínky a modernizaci celého regionu.
Slouží obcím, dopravě, údržbě silnic a ne-
měly by z regionu odcházet. Zastupitelé
v čele s hejtmanem Jiřím Šulcem ovšem
připomněli, jak nesmírně cenná a potřeb-
ná byla pro náš kraj finanční pomoc při-
cházející ze zahraničí v době ničivých
povodní. „Je to akt mezinárodní solidarity,
jehož plný význam jsme poznali v době,
kdy podobná pomoc směřovala k nám po
ničivých povodních. Neposkytnout pomoc
potřebným v nouzi by se neslučovalo ze
základními etickými principy, které věřím
všichni uznáváme,“ uvedl mimo jiné Jiří
Šulc. 

Anketní otázka pro tento měsíc tedy zní
Měl by kraj pomáhat oblastem postiže-
ným přírodní katastrofou? Odpovědi
volte označením z možností ANO/NE
a skutečně rádi se seznámíme i vašimi
postřehy a komentáři. I tentokrát má jedna
z došlých odpovědí šanci k získání drobné
pozornosti a tak nezapomeňte připojit
i vaši adresu. Korespondenci posílejte na
adresu Krajský úřad Ústeckého kraje,
oddělení IVV, Velká Hradební 3118/48,
400 02 Ústí nad Labem, nebo využijte
e-mailu: zatecka.r@kr-ustecky.cz.

Ptáme se Vás

KUPÓN
Měl by kraj pomáhat
oblastem postiženým
přírodní katastrofou?

ANO            NE

Odpověď, se kterou souhlasíte,
zaškrtněte a kupón zašlete

na adresu:

Krajský úřad Ústeckého kraje
oddělení IVV

Velká Hradební 3118/48
400 02 Ústí nad Labem

Nezapomeňte připojit adresu nebo telefon
pro kontakt při případné výhře!

✄

lověk nemusí být znalcem zdejšího
kraje, aby mezi jednotlivými vrcholy

Českého středohoří na první pohled roze-
znal typický kužel Milešovky, jehož ráz
dotváří meteorologická stanice posazená na
vrchol hory. Milešovka je se svými 837
metry nejvyšší horou Českého středohoří,
nejrozsáhlejšího sopečného pohoří v České
republice. Už z jejího německého názvu
„Donnersberg“ (Hromová hora) plyne, že to
není její jediné prvenství. Milešovka je také
horou s největším výskytem bouřek a záro-
veň největrnější horou v České republice.

Lidé měli odjakživa zájem o vyvýšená místa,
nejinak tomu bylo i v případě Milešovky. Se
vzrůstající oblibou turistiky na počátku 19.
století se Milešovka stala cílem turistických
výprav. Mezi významné návštěvníky se řadí
například Johan Wolfgang Goethe, pruský král
Bedřich Vilém III. nebo pravidelný návštěv-
ník hory Alexander von Humboldt.  

V roce 1850 byla na vrcholu Milešovky

postavena vyhlídková věž a o 55 let pozdě-
ji v roce 1905 bylo zahájeno meteorologic-
ké pozorování na nově vybudované obser-
vatoři. Tento rok tedy slaví nejstarší česká
meteorologická observatoř sto let od první-
ho pozorování. 

Milešovka se díky svým zvláštnostem stala
v roce 1951 Národní přírodní rezervací.
Kromě celé řady chráněných živočichů
a rostlin tu najdeme tzv. vlajkové formy stro-
mů. Ty vznikly vytrvalým působením silných
větrů, dnes jsou bohužel prakticky zničené.

Milešovku však vyhledávají turisté zejména
pro krásný výhled na okolní krajinu. Pokud
zrovna budete mít štěstí a zastihnete pěkné
počasí, otevře se před vámi nádherný
výhled. Obklopeni krásami Českého středo-
hoří můžete obdivovat hřebeny Krušných
hor i panorama Krkonoš, Jizerských či Lužic-
kých hor.   Nejlépe si ale vychutnáte pohled
do dálek z rozhledny v prvním patře obser-
vatoře, na kterou Vás může pustit pouze její

zaměstnanec.  V případě početnější výpravy
je možné domluvit i odborný výklad či ex-
kurzi. 

Že nevíte kudy na vrchol? Máte dvě mož-
nosti. Buď se vydáte červeně značenou turis-
tickou trasou ze Žimi přes Bílku do Milešova,
nebo po modré z Kostomlat přes Černčice
do Velemína. Pokud byste hledali dobrodruž-
nější, nicméně organizovaný výlet, i ten lze
uskutečnit. Například Klub českých turistů
Lokomotiva Teplice pořádá 18. března noční
putování z Hrobu na Milešovku.

Ať už se na Milešovku vydáte kdykoli a z kte-
rékoli strany, jistě využijete turistických zna-
čených trast, o které pečuje právě Klub čes-
kých turistů. Finančně mu v jeho nelehké
práci pomáhá i Ústecký kraj, jen v loňském
roce na tento účel uvolnil ze svého rozpočtu
700 tisíc korun. A pokud už mluvíme o Klu-
bu českých turistů, jistě stojí za zmínku, že
jeho čestným členem je od počátku letošní-
ho roku i hejtman Ústeckého kraje Jiří Šulc.

Č

O

esnáším podrazy,“ řekl mi Petr Fi-
ala, náměstek hejtmana Ústecké-

ho kraje, když jsme se setkali poprvé. Této
zásadní informaci ještě předcházela jeho
pověst nadmíru pracovitého člověka
a přísného šéfa. Když jsem třetího muže
kraje o několik týdnů později žádala
o osobní rozhovor, poslal mě za svou
manželkou, že toho o něm určitě řekne
víc, než by ze sebe dostával sám – s paní
Evou Fialovou jsme si tedy popovídaly
o tom, jaký je její manžel, když si doma
rozváže kravatu a sundá pracovní sako.

„Aktivní, hrozně aktivní,“ konstatovala paní
Eva. „Rád lyžuje, ještě radši jezdí na kole, je
nadšený turista – když má volno, už vymýš-
lí výlety. Jen škoda, že toho volna má teď tak
málo. Ale neznám ho, že by přišel z práce,
lehnul si a usnul. Večer stihne studovat,
povídat si se mnou, přečíst noviny, pohrát si
se synem Martínkem.“ Když se ptám, jak by
asi strávil volný den, odpovídá, že by si asi
přál poležet v posteli s novinami, ale nako-
nec to dlouho nevydrží a všichni zamíří
někam do přírody. Vyčítáte mu jeho pracov-
ní vytížení? „Někdy se neudržím a řeknu, že
mě mrzí, jak málo je s námi doma, ale na
druhou stranu jsem na něj pyšná. Poctivě
zvládl volební kampaň, dostal se do krajské-
ho zastupitelstva, je náměstkem hejtmana.
Studuje druhou vysokou školu (právní spe-
cializaci a veřejnou správu v Karlových Va-
rech, původně vystudoval  VŠE v Praze, eko-
nomiku zahraničního obchodu), do toho
spoustu společenských povinností a dvě
děti (2letý Martin a 11letá Míša z prvního
manželství). Nic nedělá napůl, na všechno

se poctivě připravuje, ať jde o soukromí,
o politiku, nebo o práci.“

V životě tohoto manželského páru je zají-
mavé, že Petr Evě před mnoha lety šéfoval.
„Byl velmi přísný, nesměly jsme v kanceláři
s kolegyněmi moc po-
vídat; měla jsem vel-
ký respekt,“ vzpomíná
Eva. Dnes se na stej-
ného muže – už

ovšem v roli svého manžela – dívá jako na
spolehlivého a ohleduplného člověka. „Je to
pohodový člověk,“ říká s pousmáním. Ptám
se, proč se usmívá a odpověď je mile
upřímná: „Přetrpěl se mnou šestinedělí, za

to jsem mu fakt vděčná, protože jsem byla
na zabití. Všechno jsem viděla černě, ale on
mě tím svým optimismem a klidem postup-
ně zvládnul.“ Po těchto dobrých partner-
ských zkušenostech věřím, že už teď se Eva
těší na druhé dítě, které si ještě chtějí spo-
lečně pořídit.

Petr i Eva jsou oba narození ve znamení
Panny – založením realisté, kteří touží po
řádu a harmonii, často až puntičkáři. Man-
želství dvou Pan je ale prý tolerantní a har-
monické… „Umíme si vzájemně ustoupit,“
přikyvuje paní Eva a dodává, že ona sama je
přizpůsobivá. „Například na ples mi vybírá
šaty Petr. A to podle hesla, že když jdeme
někam spolu, musíme ladit. Také sám na
sebe je náročný – k té pracovní kravatě
musí mít perfektně vyžehlenou košili, vyleš-
těné boty a není líný se převléknout, když
výsledek není podle jeho představy. Já bych
na sebe někdy navlékla jenom něco poho-
dlného, zvlášť když pospíchám, ale on ne,
on je v oblečení pedant.“  

K romantice však toto znamení netíhne.
„Valentýna ze zásady neslaví, to mi říká každý
rok už předem. Přitom takové ty tradiční
české svátky ho baví, potrpí si na výzdobu,
na krásně zabalené dárky a taky na to, aby-
chom se všichni sešli u stolu. Vsadila bych
se, že i letos koupí velikonočního beránka
sám. Je to milé – už vůči dětem, protože já
se většinou nechám otrávit tou kupou práce,
kterou je před svátky  nutné udělat,“ dodává
paní Eva. A čeho si na svém manželovi nej-
více váží? „Je upřímný, nebere si servítky,
řekne hned, co má na srdci. A když nemá
náladu, dá to najevo. S ním nežijete v iluzi,
vždycky víte, na čem jste,“ dodává. 

Bez kravaty

„N
Petr Fiala: Podrazy nemám rád

Pozvánky
● Výstava „100 let muzea v Kadani“,

Oblastní muzeum Kadaň: 3. 3. až 31. 3.
Návrat k počátkům muzea s původními
i novými exponáty.

● Akce „Na počátku bylo slovo“, Oblastní
muzeum Kadaň: 12. 3. Představení fak-
simile darovací listiny řádu německých
rytířů z 12. 3. 1252, prvního písemného
dokladu existence Chomutova. 

● Výstava „Jehla, příze, pokličky, hračky

každé babičky“, Oblastní muzeum v Li-
toměřicích: 1. 2. až 20. 3. Výstava zapůj-
čená z Muzea jihovýchodní Moravy ve
Zlíně

● Výstava „Za chrámy zbořené“, Oblastní
muzeum v Děčíně: do 4. 4. Expozice
dokumentuje zbořené kostely na Děčín-
sku, byla připravena ve spolupráci s Ná-
rodním památkovým ústavem územním
odborným pracovištěm v Ústí nad Labem
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Zástupci klubu českých turistů přinesli hejtmanovi nejen diplom a průkaz čestného člena klubu, ale také obsáhlý seznam turistických akcí

Ústecký kraj se počátkem února představil na veletrhu cestovního ruchu Vos vacances
v Bruselu. Kraj se prezentoval společně s ostatními regiony v rámci společné expozice
České republiky. V letošním roce je tento veletrh speciálně zaměřen na prázdniny.
Odbor regionálního rozvoje krajského úřadu, který účast kraje na výstavě připravil,
proto věnoval zvláštní pozornost prezentaci kraje jako místa vhodného pro aktivní pro-
žití dovolené. Návštěvníkům se tak představí turisticky nejzajímavější oblasti jakými jsou
například Národní park České Švýcarsko, České Středohoří nebo projekt Tolštejnské
panství.


